

[Text]

Mr. Daudlin: Mr. Chairman, just for a moment may I recall to the Committee members that even with that motion limiting the quorum to 10, indeed, there were times last year, and on all too regular a basis, that it was difficult to obtain even the 10. At this particular time it might be appropriate for us to consider the possibility of reducing even that number.

I cannot cast the blame on any side of the table. All of us, including the member who quite rightly indicated that he had opposed this kind of motion on an annual basis, will recall that indeed his particular party on occasion has had substantial difficulty providing someone here to assist us with the numbers. I think that I would not be uncomfortable in suggesting that perhaps it should be reduced to something like eight so as to afford the opportunity for the Committee to at least function, receive information and print minutes so we can get on with the business of the Committee, notwithstanding the fact that individuals and parties for particular reasons at particular times have difficulty having members here. I would suggest that perhaps eight members would be sufficient, provided two parties are represented.

The Chairman: Mr. Daudlin proposes eight members. Do you agree with this?

• 1151

An hon. Member: I agree.

The Chairman: Is there any opposition?

Motion agreed to.

The Chairman: That is all the business we have today. We adjourn to the call of the Chair. Thank you, gentlemen.

Tuesday, November 29, 1977

• 1110

The Chairman: Gentlemen, today we will proceed to consider our Order of Reference dated Wednesday, November 9, 1977, which is as follows:

Ordered,—That Vote 20a relating to Agriculture for the fiscal year ending March 31, 1978 be referred to the Standing Committee on Agriculture.

If the Committee agrees, I will call Vote 20a under Agriculture:

DEPARTMENT OF AGRICULTURE

A—Department—Production and Marketing Program

Vote 20a—Production and Marketing—contributions . . .
\$7,400,000

This is on page 8. Is this agreed?

Some hon. Members: Agreed.

The Chairman: Mr. Wise, did you have a commentary?

Mr. Wise: Has the Minister an opening statement?

[Translation]

M. Daudlin: Monsieur le président, puis-je prendre un instant pour rappeler aux membres du Comité que même avec une motion limitant le quorum à dix personnes, il s'est trouvé, l'année dernière, et trop régulièrement, des occasions où il était difficile d'obtenir ces dix présences. Il serait peut-être opportun aujourd'hui d'envisager la possibilité de réduire ce nombre.

Je ne veux pas jeter le blâme d'un côté ou l'autre de la table. Tous, y compris le député qui a fort justement souligné s'être opposé chaque année à ce genre de motion, se souviendront que même son parti a, à l'occasion, eu beaucoup de mal à nous fournir des gens afin d'atteindre le quorum. Je n'hésite donc pas à suggérer que nous pourrions réduire le quorum à 8 de façon à donner au Comité au moins l'occasion de travailler, de recevoir des informations et d'imprimer ses procès-verbaux de façon à ce qu'il puisse poursuivre ses travaux, même si les membres et les partis, pour des raisons particulières à des moments donnés, ont du mal à se faire représenter. Je suggérerais que le nombre 8 suffise, sous réserve que deux partis soient représentés.

Le président: M. Daudlin propose un quorum de 8. Êtes-vous d'accord?

Une voix: D'accord.

Le président: Y a-t-il opposition?

La motion est adoptée.

Le président: C'est tout pour aujourd'hui. La séance est levée. Merci, messieurs.

Le mardi 29 novembre 1977

Le président: Messieurs, nous allons aujourd'hui étudier le mandat dont nous avons été saisis le mercredi 9 novembre 1977 qui se lit comme suit:

Que le comité permanent sur l'Agriculture soit saisi du crédit 20a relatif au ministère de l'Agriculture pour l'année financière se terminant le 31 mars 1978.

Si vous êtes d'accord, nous allons maintenant étudier le crédit 20a du ministère de l'Agriculture:

MINISTÈRE DE L'AGRICULTURE

A—Ministère—Programme de la production et de la Commercialisation

Crédit 20a—Production et commercialisation—contributions—\$7,400,000

Ceci figure à la page 9 du Livre bleu. Êtes-vous d'accord?

Des voix: D'accord.

Le président: Monsieur Wise, vous aviez quelque chose à dire?

M. Wise: Le ministre a-t-il une déclaration à faire?